

 A2Z Plus for Training and Consulting



A2Z For Training & Consulting



# Evaluation Of “Strengthening Young Women”

In partnership with YWCA

**March 2022**



- ★ Conducted an evaluation titled, “Strengthening Young Women to be Change Agents in the Palestinian Society (Phase 2)”. Young Women's Christian Association (YWCA) in Palestine in partnership with YWCA-YMCA Sweden and funded by the Swedish Mission Council (SMC), January 2023 – March 2022

### **Executive Summary**

The report highlights the main findings of the evaluation of the end of the project carried out by the consultant entitled "Strengthening Young Women to be Change Agents in the Palestinian Society (Phase 2) implemented by the Young Women's Christian Association (YWCA) in Palestine in partnership with YWCA-YMCA Sweden and funded by the Swedish Mission Council (SMC) within the period (March, 2020 – December, 2022).

The evaluation aims to measure project effectiveness and results against the objectives, targets and outputs set in the proposal. Hence, the evaluation examined five key aspects: a) relevance, b) effectiveness, c) efficiency, d) impact, e) sustainability. Based on an integrated and multi-tool working methodology, where the tools included implementing the users satisfaction survey, as well as holding four focus group sessions with beneficiaries and in-depth individual interviews with the institution’s management (the Executive Director of the Federation), project staff and stakeholders of representatives of partner institutions.

The evaluation report presents its key and important findings from the perspective of main stakeholders: a) direct target groups; b) project staff; c) community and stakeholders. The evaluation provides strategic and operational recommendations for future directions and ensures the sustainability and effectiveness of the project's results.

دراسة تقييمية بعنوان "تعزيز دور الشابات كعاملات تغيير في المجتمع الفلسطيني (المرحلة الثانية)"، إعداد شركة  
A2Z للتدريب والاستشارات بالشراكة مع جمعية الشابات المسيحيات في السويد يناير 2023 - مارس 2022

### الملخص التنفيذي

يتضمن هذا التقييم النتائج الرئيسية لنهاية المشروع الذي أجره المستشار بعنوان "تعزيز وتمكين الشابات ليصبحن عوامل تغيير في المجتمع الفلسطيني (المرحلة الثانية)" الذي نفذته جمعية الشابات المسيحية (YWCA) في فلسطين بالشراكة مع YWCA-YMCA Sweden وتمويل من مجلس البعثة السويدي (SMC) ضمن الفترة (مارس 2020- كانون أول 2022).

يهدف التقييم إلى قياس فعالية المشروع والنتائج مقابل الأهداف والغايات والمخرجات المحددة في المقترح، لذلك فقد فحص التقييم خمسة جوانب رئيسية: أ) العلاقة والصلة ، ب) الفعالية ، ج) الكفاءة ، د) الأثر ، هـ) الاستدامة. وذلك بالاستناد الى منهجية عمل متكاملة ومتعددة الأدوات، وشملت الأدوات تنفيذ مسح لرضا المستفيدين/ات ، وعقد أربع جلسات مجموعات تركيز مع المستفيدين/ات ومقابلات فردية معمقة مع إدارة المؤسسة (المدير التنفيذي للإتحاد) وطاقم المشروع واصحاب العلاقة من ممثلي المؤسسات الشريكة. يعرض تقرير التقييم نتائجه الرئيسية والهامة من وجهة نظر أصحاب المصلحة الرئيسيين: أ) الفئات المستهدفة المباشرة ، ب) موظفي المشروع ، ج) المجتمع المحلي وأصحاب العلاقة. يقدم التقييم توصيات استراتيجية وتشغيلية للتوجهات المستقبلية وضمان استدامة وفعالية نتائج هذا المشروع.

